
 

 

 

 
 

 

Algemene beschouwingen begroting 2022 
 
Voorzitter, 

 
In deze laatste algemene beschouwingen van dit college begin ik met een korte 

terugblik naar vorig jaar. We schreven toen en spraken uit het volgende: 
We willen beginnen met blijvend aandacht te vragen voor het goed en regelmatig 
communiceren met onze inwoners.  

 
We merken dat enerzijds dat het college probeert om contact te hebben met onze 

inwoners evenals de ambtelijke organisatie. Tegelijkertijd horen wij met te grote 
regelmaat van inwoners dat zij informatie vanuit de gemeente missen. Zo horen wij 
van nieuwe bewoners dat zij veel algemene informatie missen over onze gemeente. 

 
De kosten van het sociaal domein hebben ons in de afgelopen 4 jaren bezig 

gehouden, Wij zijn bezorgd dat dit college bijna aan het einde van deze raadsperiode 
meldt…….: ik citeer: we zijn er nog niet: de feitelijke gegevens in het systeem moeten 

kloppen: Kortom: de feitelijke gegevens in het systeem kloppen blijkbaar nog niet. 
Wij vinden dat ronduit teleurstellend dat dit in de afgelopen vier jaar nog niet is gelukt 
binnen het sociale domein! Zorg dat met het aantreden van de nieuwe raad de 

systemen kloppen en de feitelijke gegevens betrouwbaar zijn. 
 

Er is in onze samenleving, zeker ook in de coronatijd, sprake van polarisatie, van 
onderling wantrouwen. Het blijkt nu extra ingewikkeld om op een goede manier met 
elkaar politiek samen te werken. En als we verschillen over coronabeleid, dan gaat dat 

er soms zo heftig aan toe dat we elkaar uitschelden voor ofwel een wappie ofwel 
QRankzinnige. Een dienstbare overheid staat of valt met het hebben van contact. Nu 

kunnen we onze mond vol hebben over een nieuwe bestuurscultuur, een open 
bestuurscultuur, maar als het nu ergens op aankomt, is het een overheid die contact 
houdt. Openheid van zaken is waar de ChristenUnie sterk aan hecht.   

Voorzitter, het afvalbeleid heeft het college, ambtelijk apparaat en gemeenteraad, 

gezamenlijk ingezet. In de gemeenteraadsvergadering van september jl. gaf de 
wethouder aan hoe er bespaard is op het restafval. Dit is wat ons betreft een groot 
compliment waard. Gaat het college de resultaten ook uitgebreid communiceren 

richting de bevolking? En is het een idee om de bewoners hiervoor te belonen? 
Bijvoorbeeld door kortingsbonnen te geven bij het beperkt aanbieden van de grijze 

container. En er voor te kiezen om die kortingsbonnen in onze gemeente te gebruiken 
waardoor de middenstand en culturele organisaties ook profijt hiervan hebben? Het is 
maar een idee. 

 



 

 

Een vitaal en aantrekkelijk gemeente is allereerst een gemeente waar 
voldoende werkgelegenheid is voor alle opleidingsniveaus, zodat veel mensen niet 

alleen hier kunnen (blijven) wonen maar ook kunnen werken. 
Met de focus op goede woonmogelijkheden (zelfstandig, als kangoeroe woning samen 

met (één van) de kinderen, of in een woonvoorziening)  Het college doet er daarom 
ook verstandig aan om te kijken naar diverse mogelijkheden voor het uitgeven van 

bouwkavels waarbij ook starters de mogelijkheid krijgen om een woning te kopen en 
/of te huren Ook het meer ruimte vrijmaken voor tiny houses in elk dorp en/of wijk 
kan ervoor zorgen dat wij een aantrekkelijke (woon)gemeente blijven. We dienen over 

dit onderwerp een motie in. 
 

Naast zorgen om voldoende woningen in onze gemeente zijn er ook zorgen om de 
stijging van de energieprijzen. 
 

De energieprijzen zijn in korte tijd torenhoog gestegen, wat leidt tot zorgelijke situaties. 
Voor mensen met lage en middeninkomens wordt de energierekening onbetaalbaar, 
zeker als zij in slecht geïsoleerde huizen wonen. Bij ongeveer 550.000 Nederlandse 

huishoudens is nu al sprake van energiearmoede en de verwachting is dat er op korte 
termijn 170.000 Nederlanders bijkomen als de prijzen niet veranderen. Om rampzalige 
situaties te voorkomen is het belangrijk dat het college onderzoekt welke mensen dit 

treft en wat er aan gedaan kan worden. Wij roepen de verantwoordelijk wethouder op 
om via het minimabeleid financiële ondersteuning geven aan de mensen waar de nood 

het hoogst is. 

 

Naast de huishoudens waarbij nu al sprake is van energiearmoede, dreigt voor  andere  

huishoudens ook energiearmoede als de gasprijs nóg verder gaat stijgen. Deze groep 
heeft ofwel te weinig kapitaal om te verduurzamen, of het zijn huurders die afhankelijk 
zijn van de verhuurder om hun woning te verduurzamen. Voor deze groep huishoudens 

vragen wij de wethouder of er gekeken kan worden naar o.a. het isoleren van woningen 
in samenwerking met de energiemaatschappijen. Want door het verduurzamen van 

woningen wordt energiearmoede voorkomen en kunnen we bereiken dat er minder 
betalingsproblemen ontstaan, betere woningen voor mensen en daardoor minder 
gezondheidsklachten, plus een versnelling van de energie-transitie. 

 
Klimaatverandering is geen hypothese meer, maar realiteit. We zullen onze 

leefomgeving moeten aanpassen aan het veranderende klimaat. Tegelijk willen we 
ook werken aan de oorzaken van klimaatverandering, zoals de CO2-uitstoot verlagen, 
door meer duurzame energie te gebruiken en ons energieverbruik te verminderen. 

Laten we dan in ons beleid doorpakken, zo nodig stevige keuzes maken. We kunnen 
de burgers stimuleren om ervoor te zorgen dat het hemelwater wordt opgeslagen 

door meer groen in tuin en buurt te stimuleren. Hierover dienen we een motie in. 
Tevens willen we nogmaals de aandacht vragen voor de bomenkap aan de J. B. 

Kanweg in Witteveen. We vragen de wethouders om de kap op te schorten nadat er 
gesprekken zijn gevoerd met deskundigen en dienen hiervoor een motie in. 
Het aanleggen van bloemrijke bermen werkt daarin dubbelop. En hoewel windmolens 

en zonnedaken of zonneakkers niet door iedereen wordt omarmd, er ligt wel een 

duidelijke opdracht hierin voor ons.  
 
In onze beschouwingen van afgelopen jaar hebben wij nadrukkelijk aandacht 

gevraagd voor een veilige fietsroute langs de Beilervaart. En door de aanvaarde motie 
komt die route er ook. Maar er zijn meer fietsroutes die (nog) niet veilig zijn. Een deel 
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van die routes liggen in de buitengebieden van onze dorpen waar wij als gemeente 
niet verantwoordelijk zijn. Wij willen het college dan ook oproepen om hierover in 

gesprek te gaan met de provincie. 
In onze gemeente zijn prachtige fietsroutes. Fietsen gebeurt ook steeds meer met de 

zgn e-bikes. Hoe fijn is het voor fietsers om in onze gemeente gebruik te maken van 
oplaadpunten voor de e-bikes.   

 
De toenemende verkeersdrukte in onze gemeente en mede ontstaan door o.a. 
woningbouw op het lievingerveld vraagt om actie van het college. Er liggen plannen 

maar over de uitvoering is nog veel onduidelijk. Een plan zoals het doortrekken van 
de Randweg naar Westerbork en het renoveren van de Esweg vraagt om duidelijke 

communicatie naar de burger zoals ik aan het begin van mijn betoog ook aangaf. In 
het verkeer zie je ook meer electrische auto’s. Ook daarin zouden we moeten voorzien 
als gemeente door meer elektrische laadpalen te plaatsen in alle dorpen en kernen bij 

sportplaatsen en dorpshuizen. 

 
Als ChristenUnie hebben we oog voor wat kwetsbaar is. In dit alles weten we ons als 
fractie afhankelijk van God en zullen wij ook in 2022 voor de leden van het College de 

Raad en de inwoners bidden om wijsheid en het goede voor onze gemeente.  
Dank u.  
 

4 november 2021 

Ageet van Dijken 

Fractievoorzitter 

ChristenUnie Midden-Drenthe 

 

 

 

  


